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vezetője, Balisani Ciro - Gązdá.lkodási Üg1losztály vezető-helyettese, Bodnár Gabľiella -
Szervezési és Képviselői Iroda vezetője, Tóth-Fábián MelÍnda _ Tisztségviselői lroda vezetője,
Foľgács János _ Rév9 Zrt. projehasszisztense, ľ'lező János _ Józsefvórosi Gązdálkodĺźsi
Központ Zrt. parkolási igazgatója, Pénzes Attĺla _ Józsefvárosi Gazdálkodási Központ Zrt.
divízióvezetője, Dáxid' Zo|tán - Józsefvóľosi Polgárőrség és K)TE képviseletéáen, Sebestyén
Dávid - Budapest Főváros XVII. kerület Rákosmenti Polgármesteľi Hivatal képviseletében,
Mezei Zso|t _ Budapest Főváros XVII. kerület Rákosmenti Polgármesteri Hivątal képviseletében

Dľ. Ferencz oľsolya
Tisztelettel kĺjszĺjnti a megielenteket. A Smaľt City Ideiglenes Bizottság 20|7, évi 5. rendes
ülését megnyitja. 5 fő van jelen, így aBizoltsághatározatképes. Komássy Képviselő ur késését
je|ezte. Szavazásta bocsátja az alábbi napiľendet.

Napiľend:

I. Átľuházott hatásköľben meehozható diintések

1. Áttekintés a Smart Cĺty pľogramok megvalĺĎsulása kapcsán ttirtént eseményekľől
Előterjesztő.. dr. Ferencz orsolya _ a Smart City ldeiglenes Bizottság elnöke
(szób eli eI őterj eszté s)

2. Egyebek



[I. Képviselő.testiiletielőteriesztések

1. Javaslat ideiglenes jellegű okos parkolĺírendszeľ kiépítésére
(ír ásb eĺ i előt erj eszté s)

Előterjesztő: dr. Kocsis Máté - polgórmester

Dr. Feľencz Oľsolya
Megállapítja, hogy aBizottság 5 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett a napirendet elfogadta.

A Smart City Ideiglenes Bizottságaz alábbi napirendet fogadja el:

Napiľend:

I. Átruházott hatáskörben meehozható döntések

1. Áttekintés a Smart City progľamok megvalósulása kapcsán tiirtént eseményekľől
(szób el i előt erj e sztés)
Előteľjesztő.. dr. Ferencz orsolya _ a Smart City Ideiglenes Bizottság elnÔke

f. Egyebek

II. Képviselő.testiileti előteľiesztések

1. Javaslat ideiglenes jellegíĺ okos parkolórendszer kiépítéséľe
(ír ósb eli el őterj eszté s)

Előterjesztő: dr. Kocsis Máté - poĺgármester

Napirend 1. pontja: Áttekintés a Smart City progľamok megvalósulása kapcsán tłiľtént
eseményekről
Előterjesztő: Dr. Ferencz orsolya _ a Smart City ldeiglenes Bizottság elnoke
(szób eli előterj e szté s)

Dr. Ferencz Oľsolya
A napirenđ tárgya|ását megnyitja. Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a múlt héten részt vett az

AMUD smaľt city progľamfejlesztő cég bemutatkozásán. Rajtuk kívül meghívtźů< a Ix., XV[.,
és XVIII. keľületet is. Továbbá jelen volt a Lechneľ Tudáskĺizpont, illetve Kaposvár képviselője
is. Eszmecserét folýattak egyrészt a smaľt city projektek stratégiai ht.Í'terérő|, arrő|, hogy a
piacon melyek az igazi hiánycikkek. Ez a cég arua jott létre, hogy összeboronáIja a felhasználói
oldalonjelentkező igényeket' és a piaconjelentkező szereplőket.Ez egy nagyon kényes teľiilet,

mivel egy új technológia bevezetésénél mindig megvan annak akockázata, hogyha valaki nem

tudja egészen pontosan, hogy mit szeretne, akkor bármit el lehet neki adni. Ezt e| kell kerülni.

Véleménye szeľint Józsefuáľos szerencsés helyzetben van a tekintetben, hogy tudják' hogy mit
szeretnének, de ez nem mindig monđható el. Tehát egy valóban jó koordiná|ő cég érdekes lehet

ebben a tekintetben. A cég tervez kiadni egy olyan kiadváný, kézikönyvet, amely tartaImazza a

világ összes eddig megvalósult smaľt city városi modelljét Dubaitól Eindhovenen keľesztül. Itt



már az is felmerĹil, hogy kontinensenként is változik ahe|yzet. Például akozott, hogy egy 5 év
a|att, a semmiből kinövő kínai váľosnak milyen smart city pľogramjai vannak, és a kcjzĺjtt, hogy
egy ezeréves töfténelmiséggel ľendelkező euľópai váľos mit tud megvalósítani, óľiási
külonbségek vannak, lakosságszám, stb. tekintetében is. Reméli' hogy ez valóban egy érdekes
kiadvany lesz, és szintén reméli, hogy addigra mźtr bőven előrébb fognak taľtani annál, hogy
össze kelljen boronálni őket a cégekkel. Megadja a szőt Jakabfy Tamásnak.

Jakabfy Tamás
A nyár elején írt egy levelet az ęI nem fogadott beszerzési eljárással kapcsolatbarl, arni a
koncepcióra vonatkozott. Feltéte|ezi, hogy a Hivatalban zaj|ik a munka annak érdekében, hogy
ezt ismét kiíťák. A fedezet megvan, csak nem tudtak d<jnteni. Ezze| kapcsolatban íľt levelet,
reméli, hogy megkapta a Hivatal, és a képviselők is. (Közbeszólás.) Bźfiorította volna abizoltsági
tagokat, hogy az e|őzó eljárás dokumentumait nézzék meg, mert egy negyed óľát megér. Például
aki hiánypótlást adott be, az konkľétan |eírta, hogy milyen eľőforrásokat akar beletenni a
projektbe, milyen szintű, milyen képzettségű munkataľsakkal dolgozna. En' ĺjsszenézhetnék a
kívanságaikkal, véleménye szerin t ez cé|szerti.

Dľ. Ferencz orsolya
Megadja aszőt dr. Mészár Erikának.

dr. Mészáľ Erika
ortimmel vették Képviselő úľ jelzéseit. A Hivatal elkezdte ĺjsszeállítani a műszaki
dokumentációt, de ellhez mindenképpen szeretnék kémi a Tisztelt Bizottság javaslatait. Ahogy
ez reményei szerint egy hónapon belül megtöľténik, a Bizottság elé hoznák véleményezésre, Ezt
kĺjvetően a VPB döntene a végeredményľől. Amennyiben ezzel kapcsolatban a Bizottságnak
észrevétele lenne, akkor vźnja, illetve megköszöni.

Dr. Ferencz Orsolya
Megadja a szőt Vörös Tamásnak.

Vöľiĺs Tamás
Úgy gondolja, hogy már nagyjából ľendelkezésre á|| az akeretendszeľ' amiben ezt az eljĺírást
mind a Bizottság, mind a Hivatal képes lefolytatni. Az lenne a legcélszeľĺĺbb, hogyha egy sikęľes
eljarást, reális źrakon, minél hamarabb le tudna bonyolítani a Tisztelt Hivatal' meľt nagyon nagy
_ par hónapos _ csúszásba kerültek a saját maguk által meghatźlrozott ütemtervhez képest. Még
így is jól állnak oľszágos összevetésben, de nem feltét|enu| ezzeI kell foglalkozniuk. Aĺ
javasolja, hogy a Hivatalnál ręndelkezésre álló információk alapjan ezt akérdést próbálják meg
minél gyorsabban |ezámi. Még tartozik a Bizottságnak egy applikációkkal kapcsolatos listával.
Még nem küldtę el, mert habar elkészĹilt, de olyan új lehetőségek merültek fel, amelyeknek
szeľetne utánajáľni, és ęzáIta| egyben elktildeni a listát. Nagy meglepetésekĺe nem kell számítani,
de vannak olyan, az o ot|etei|<hez kapcsolódó, továbbfejlesztett' már Nyugat-Európában, és
Észak-Amerikában is kipľóbált modellek, amelyeket szeretne bęemelni ebbe a |istába, ezért
kérne még másfel hét haladékot.

Dľ. Feľencz orsolya
Azt szeretné kéľni, Jakabff Képviselő úr javaslatával egyetéľľve _ mert ahogy Vöľös Képviselő
úr is említette, hogy csúszásban vannak -, hogy három napon belül írjak tissze e-mailben' hogy
mi az, amit még szeretnének, hogy a Hivatal f,lgyelembe vegyen a szempontľendszernél.
Amennyiben szfüséges, ők készen állnak, nincsenek annyiľa szolosan kötve a naptárhoz, hogy
csak jövő hónap első hétfojén tudnak összęülni. Ha már van értelmezhető haladás a Hivatal



részéro|, akkor a Bizottság hamarabb is meg tudja vitatni. A legfontosabb az, hogy amennyire
lehet, már ne huzzák tovább, ne kerüljenek további késésbe. Yárja Vĺjľös Képviselő úr
javaslatait. Megadja aszőt Simon Gyoľgynek.

Komássy Ákos megérkez,ésével a Bizottsdg létszáma 6 Jőre nőtt.

Simon Gyärgy
Az e|őzményekhez szeretne hozztsző|ni. A wiFi pontok kialakítása kapcsán felmerült az igény
részükľől, hogy szeretnének részt venni az egyeztetéseken. Most egy fokkal hamarabb kerĹiltek
be az egyeztetésbe, de most is már csak akkoľ, amikor megszületett az e|oterjesztés. Amikor
annak idején megfogalmazták, hogy milyen folyamatot szeľetnének, akkor nem arľól volt szó,
hogy születik egy előterjesztés, és azon fognak ľágódni. Kérdése, hogy jelenleg hol tart a WiFi
pontok kialakítása a meghívásospá|yázat keretén belül, ami megszavazásrakerült?

Dr. Ferencz Oľsolya
Megadj a a szőt Dr. Mészár Erikanak.

dr. Mészár Erika
Tudomása szeľint az orvosi rendelőkben a WiFi kiépítése folyamatban van, itt figyelembe kell
venni az orvosi rendelők fe|íjításat. A kcjztereken is kiépítés alatt van, még nincs tudomásaarrő|,
hogy befejeződott volna. (Közbeszólás.) Véleménye szerint gödrcit nem kell ásni. Az orvosi
ľendelőknél a különbĺjző berendezési tárgyak kihelyezése megtörtént, valamely rendelőben már
műk<jdik, valamelyikben pedig éppen kiépítés a|att źiI a rendszeľ.

Dľ. Feľencz Orsolya
A2. napírendi pontnál majd részletesen végigveszik ezekęt a kérdéseket. Részben ęzvo|t az oka,
hogy próbált egy hamarabbi ülést <jsszehívni két héttel ezelőt., đe ez nyźlt közepén nem valósult
meg' Egyetért Képviselő uľ mondanivalőjával, ő is azon van, hogy minél zökkenőmentesebben,
és minél hamarabb, és minél korábbi fazisokban lássak ezeket a projektlehetőségeket. Ennek
keretében fogja javasolni a végén - amit már az ülés előtt képviselőtaĺsaival megbeszéltek -,
hogy pl. az Antenna Hllngáríát hívják meg, vagy milyen egyéb, átfogó terveket lehet még
megbeszélni' Mielőtt még bármi történne, legyenek a leghamaľabb éľtesiilve. Megadja a szőt
Vĺjrĺjs Tamásnak.

Vtiriis Tamás
Egyetért azza|, hogy minél előbb kerĹiljenek aBizottság elé, két hete volt is erre egy kíséľlet. Az
okos parkolásról beszéltek, ideiglenes rendszęrľől van sző, egy pilot projektľől. Kéri a JGK Zrt.
munkatársait, hogy segítsenek ,u ngy részleteinek megismeľtetésében. Ezek pont azok a
rendszerek, amik már jártak itt. Ugy emlékszik, hogy a technológiai leírást Jakabfu Képviselő uľ
szervezésében hallgatták meg, a Műszaki EgyetemrőI érkezętt kutató tanaľ előađásában, aki
szintén ezehő| a lehetőségekľől beszélt, tehát eľről már nagyon sokat hallottak. En. a kéľdést
majd amásodik napirendi pontnál részletesebben fogjak táľgyalni.

Dr. Feľencz Orsolya
További kérdés, |-rczzźsző|ás lriálryában a rrapiľendi porrt táľgyalást|ezáĺja.



Napiľend I.2. pontja: Egyebek

A napirendi pont tárgyaĺása az előző napirendi pont keretében történt.

Napirend II.1. pontja: Javaslat ideiglenes jellegű okos paľkolóľerldszer kiépítéséľe
(írásbeli előterj esztés)
Előterjesztő: dr. Kocsis Máté -polgarmesteľ

Dr. Ferencz Orsolya
A napirendi pont tárgya|ását megnyitja. Megkéri Aljegyző asszoný, hogy rĺividen ismeľtesse az
előteľj esĺés tartalmát.

dľ. Mészár Erika
Ahogy az már elhangzott, egy pilot rendszerről van sző. Az előteľjesztésben a JGK Zrt.
megjelölte azon helyeket, ahol ki szeretné építeni az okos parkolóľendszereket. A szenzorok
kihelyezése lefirrásos technikával tcirténne, és fel éves időszakľa szólna a kipľóbálása. En"
követően levonnák a tapaszta|atokat, a visszajelzéseket, és a Tisztelt Bizottság majd ennek
fi.iggvényében tehet javaslatot, hogy a kerület mely részein szeľetnék a továbbiakban
kiterjesĺeni. A JGK Zrt. szakétőinek segítségét kéľi a technológia működésének
ismertetésében.

Dr. Ferencz Oľsolya
Megadj a a szot a JGK Zrt. képviselójének.

M.ező János
Nem tudja pontosan, hogy infľás' vagy mágneses téren működik-e a rendszer. (Közbeszólós.)
Tehát mágneses téren. Ugy kellett kijeltilnifü azokat a tertileteket, ahol a tęsztelést végzik,hogy
a mágneses, elektromos zajtól mentes, illetve ezze| telített hely is legyen kozotte, hogy a
tesztelés soľán ki tudjak szúmi azokat a rezonanciiíkat, amik befolyásoljfü a jel adásvételét.
Tehát erre fog sor kerülni, hogyha ezbejon. Ezzel majd lehet mérni a paľkolóhelyek foglaltságát,
megspórolják vele a parkolóhely-keľesést. Nagy valószínúséggel még bevétel-növekedés is
elképzelhető.

Dľ. Feľencz Oľsolya
Annyival egészítené ki, hogy 80 szenzoľt kapnak haszná|atra, kipróbálásÍa) ez nem keľül
semmibe. A megbeszéléseken aĺľatudta ľávenni az Antenna Hungĺĺriát, hogy ebbő| 40 szenzor
ún. felfestett paľkolókľa keľüljön, ez az irtny. Szeretnék kipróbálni azt is, hogyha dinamikus
parkolási he|yzet van, ahol nincsenek felfestve a helyek, akkor lehet-e ezekkel a szęnzoro|<kaI
báľmit kezdeni. Ez egy alapkutatás, a mágneses tér anomáliáit érzéke|i, azonban a metľó,
villamos, trolibusz tranzienseket okoz, a tranziensek mágneses tüskéket okoznak, ezért ezt le kell
róluk szumi, illetve pontosan tudni kell, hogy egy kĺjzlekedésileg elektromágnesesen zajos
helyen, illetve egy közlekedési szempontból elektromágnesesen csendęs helyen mekkora hatást
jelent a jelben. Ezze| kapcsolatban senkinek sincs tapasztalata, és a világon ez még egyelőre
sehol sincs kipróbálva. Mindenki ismer smart parking rendszereket felfestett parkolóhelyeken,
parko|őhtnakban, de Budapest problémźĄa enné| jóval nagyobb, tĺsszetettebb. Nyitottságot
tapaszta|nak az Antenrla Hungáľia oldaláról abban a tekintetben, hogy mindenki étzi, hogy ez
egy égető kérdés. ok csak az utcźkat engedik használni, de hogyha áttĺirést lehet elérni ebben az
alapkutatási témában, akkor ez nyíIván mindenki számára hasznos lenne. Megadja a szőt
Komássy Akosnak.



Komássy Akos
Jelzi, hogy nem fog Íudĺi az ülés végéig maradni. oľül neki, hogy ilyen pilot projektre kerül sor
Józsefvárosban. Ez egy apró, de fontos előľelépés lehet a smart city fejlesztés folyamatában.
Annak is ĺjľül, hogy ez az előterjesztés szerepel a Smart City Ideiglenes Bizottság napiľendjén,
ez szę||emiségében tükrcizi azt, hogy egyre inkább bevonásra kerĹilnek a döntés-előkészítésbe.
Fontosnak tartja_ azon kívtĺl, hogy a technikai pilot szakaszlezajl1k-, hogyha eń.aféIévet' amit
még nem tekinthetnek teljes korű üzemelési időszaknak, arra is kihasználnák, hogy kidoIgozzák
a megoldást arra, hogy nekik jó, ha a parkolóhelyek foglaltsága megfigyelés alatt á|I, segít ezze|
optima|izá|ni ezt, de mitől lesz ettől több előnye Jőzsefváros lakóinak. Hogyan tudják adott
esetben korlátozni az informáciőhoz va|ő hozzáférést' hogy Józsefuaľos lakói korľryebben,
gyorsabban jussanak hozzá az tiľes paľkolóhelyek'hez, mint az erľe látogatók? Tudja, hogy ez
nem szép dolog, de úgy gondolja, hogy elsődlegesen Józsefuáros lakóinak éľdekeit feladatuk
szolgálni.

Dr. Feľencz Orso|ya
Megadja aszőt Simon Gyöĺgynek.

Simon Gytiľgy
Kérdése, hogy mi indokolja aú., hogy ilyen egymástól elszigetelt terĹileteken, tehát nem egy
komplex területen folyik ez apĹ|ot pľojekt. Látott már hasonló projekteket, az volt a lényegtik,
hogy már haszná|ĺi is lehessen, tehát ha egy utcĺíra van kiépítve szigetszerűen, akkoľ ezt
izemszerúen még nem fogjfü tudni használní az emberek. Ugyanakkoľ, ha pl. a Palotanegyed
egy része lenne egyben kijelölve, az sokkal inkább méľhetőbb volna. A kapszulák, amiket
besüllyesztęnek az aszfa|tba, akkorák, mint egy tejftllös doboz, ennek a jeIét mémi kęll, tehát
mindenképpen plusz beruházást igényel' hogy ezeket osszegezzék. Egy pilot projekt koltségeit
jelentősen megnöveli, hogy ilyen távolságra vannak egymástól. Ugyanakkor olyan szempontnak
is kellett volna lennie' hogy egyrészt azjó, hogy az elektromos járművek hibáit méľni tudjĺík, de
az is fontos lenne, hogy ezek olyan tertileten legyenek, ahol van meglévő kamerarendszer, és

ezen keresztĺiI, akár a kamera képére rźlíwa a jeleket, egy másik csatornán, ténylegesen látni, és

ellenőrizni lehessen a kamerarendszer látképén, hogy a szenzorok jól működnek-e, hogy valóban
üres-e azahe|y.

Dľ. Feľencz Orsolya
Megadja aszőt a JGK Zĺt. képviselőjének.

M.ező János
olyan műszaki kérések voltak, hogy különböző helyeket jelĺiljenek ki, meľt - ahogy azt máľ
Elnĺjk asszony elmondta _ ezek sziikségesek a tesń. soľán az információk beszerzéséhez. Tehát
ki kellett jelölnitik csendes helyet, zajos helyet, troli, illetve metró ktjzelében. Ehhez telepíteni
fognak applikációt, illetve számítőgépęs rendszert, tehźń mindent ellenőriznek az akkumulátor
tĺjltéstől kezdve a szabad, vagy foglalt helyig mindent. (Kozbeszólás.) Mindenütt van
kameľaľendszer. Ezt majd a kivitelezovel kell megbeszélni, hogy hogyan lehet ĺjsszehozni
műszakilag.

Dľ. Ferencz Oľsolya
Megadja aszőt V<jrĺjs Tamásnak.



Viiriis Tamás
(Kazbeszóĺós.) E'zt aján|ják a JGK Zĺ. figye|mébe. Nagyonnehéz a helyzetük, mert alapvetően a
piaci szereplőknek egy viszonylag szűk kore foglalkozik, vagy szeretne ezze| foglalkozni, és az
is valószínű, hogy az ilyen pilot pľojektękné| az eszközök nem keľülnek a tulajdonukba. A teszt
időszakban bizonyos kcĺltségek fedezéséľől van szó. Magának a projektnek a költsége, piaci
érĹelemben nem így értelmezhető, tehát nem feltétlenül for-pľofit tevékenység, hanem kutatás,
kutatás-fejlesztéshez kapcsolódó tevékenysége ez a különboző cégeknek. Tehát ők most
lehetőséget biztosítanak aľľa, hogy aki szeretné, az ezen a költségen kipróbálj a ezeket a
termékeket, de nyilván arľa törekednek, hogy a megbeszélések alapján kikristályosodó
technológiai megoldásokat haszná|ják, pl. ne kelljen lefirrni az aszfa|tba, illetve ha mégsem válik
be - ha nem ęz a megfelelő technológia, vagy úgy gondolják, hogy ennyi elég volt az okos
paĺkolásból _, akkor ezeket eltávolítsa aZ a szeteplő, aki az eljárás végén majd valamilyen
foľmában szerzodik az onkormányzatta|' A bizottság előtt is szerepeltek azok a vállalatok - pl.
az Antenna Hungária -, akik ezze| fog|alkoztak, velük egyeńetve születtek meg azok a döntések'
hogy ide érdemes pilot programot alkotni, meľt ezeken a ktiltségeken így tudják vállalni, hiszen
így plusz információhoz jutnak. A tesztidőszakban a kĺilönböző elektromágneses zajoktesztelése
fontos, hogy hol, milyen módon viselkednek ezek a szenzorok' A lakosság bevonása nagyon
fontos kérdés |esz, ezen dolgozni kell, biaosan meg kell keľesni az ott lakókat. Úgy gondolja,
hogy amit Komássy Képviselő úr felvetett, azte|jesen jogos probléma, és majd foglalkozni is
kell vele' de majd akkoľ _ véleménye szerint tőlfü fiiggetlenĹil is fognak ezze| foglalkozni _,

amikor ez a tec|tnológia elterjed, és a parkolóhelyek nagy része így fog műk<jdni. Ezt a
problémát biztosan érzéke|ni fogják majđ az ott lakók. Sok technológiai lehetőség létezik, hogy
ezt hogyan lehet kikeľülni, pl. jogosultsági szintekkel, az információk késleltetésével, azok
részére, akik nem ott laknak stb. Ugy gondolja, hogy az ott lakóknak is az az érdeke, hogy
amikor elindulnak a munkahelyükľől, vagy vasárnap a hétvégi hazukból, akkor megnézzék, és
tudjfü, hogy hol tudnak parkolni, ne idegeskedjenek. Alapvetően mindenki nyeÍ ezen a
rendszeren. Talán technológiai szempontból a Palotanegyed az egyik legjobb terep demonstľálni,
de úgy gondolja, hogy a legfontosabb piaci előrelépést pont azokon a teľületeken lehet majd
ezze| e|émi, ahol nem olyan magas a parkolóhelyek kihasználtsttga, mint a Palotanegyedben,
hanem kicsivel alacsonyabb, meľt ott fognak ľájönni nagyon sokan, akik a belvarosba
igyekeznek, hogy nem annyiľa messze, 5-10 perc sétiíľa az ađott helytől, olcsóbban, és
ktlnnyebben tudnak parkolni. Ez nyi|ván nem a pilot projekt keretében fog kideľülni, hanem
akkor, amikor pl. a Kis Stáció utca környékén, a Horváth Mihály tér környékén is megjelennek
majd egyszer ezek az okos szenzorok. Illetve nem csak egy pilot programľól van sző,
Budapesten majd több is indul, úgy sejtik, hogy az adott szolgá|tatők több helyen is el fognak
iIyeneket indítani. Ebből látni fogják, hogy ho| igazán fontos. Főleg a lakosság tészére |esz
fontos ennek az ęszkoznek ahasznźtlata, hogy meg fudjanak állni. Aki fizető övezętben van, de el
akarja kerülni a drágább helyeket, illetve a|tematívźú keľes, annak pont ezeknek a ľendszereknek,
a belvárostól egy fokkal távolabb, đe nem túl távol lévő hasznáLata|ehet az elótemutaó.Úgy
gondolja, hogy ez egy nagyon komoly mérfcildkő Józsefuaľos éIetében, és ilyen mértékű
pľojektre még nem volt mód. Sokfajta ľendszer került kipróbálásra, de ennyire élesben, és ilyen
technológiai színvonalon még nem kerĹilt soľ Magyarországon. Úey gondolja, hogy
mindannyiuk közös sikere, hogy azok a szo|gá|tatók' akik ebben a fejlesztésben ľészt vettek,
Józsefuarost komolyan veszik, és vélhetően szeretnének ebben a tesztidőszakban, projektben
ľészt venni. Nagyon örül ennek az e|otefiesztésnek, kĺjszöni a JGK Zrt,, és a Hivatal
munkatársainak, akik készítették, izgatottan v árja az eredményét.



Dr. Ferencz Orsolya
Két képviselőtársa jelezte,hogy menniük kell, így szeretné, ha állást foglalnának az előterjesztés
támogatástnak kérdésében. Nincsenek döntési kényszerben, de azért egy źtl|ásfog|a|ást kellene
adniuk. Megadja a szőt Jakabfy Tamásnak.

Jakabfy Tamás
Szeretne egy-két dolgot tisńázni, Ań. |atiák az e|őterjesztésből' hogy egy területet kijelölnek
okos parkolásra, 6 hónapos pilot pľojekt keretében. Ez a hat hónap elkezdődik csiitörtökon, és

véget fog érni március 7 -én, az előterjesztés szerint, ezt szętetné kihangsúIyozni. Hogy ezuttln mi
|esz, azt nyilvan lehet módosítani, majd lehet növelni ezt az időszakot, hogyha januaĺban úgy
gondolják. Ugyanakkor nem szerepel benne a pľojekt, itt a terület kijeloléséről van szó. Erre lesz
majd egy projekt, amire jelentkezik egy' vagy több cég, aki ezt meg szeretné valósítani, tehát
ezeket a kérdéseket nem rendezi ez az e|őteľjesztés. Kérdése, hogy a végén hogy fog elďő|ni az,
hogy ki teheti be az adott aszfaltcsíkba a saját szetuoraít, ezt ugy látja, hogy előteľjesĺés szintén
nem rendezi. Tehát egy másik bizottság, vagy ők, vagy a VPB, a tulajdonosi jogokat gyakorló
bizottság fog-e dönteni a kérdésben. Ebben az előterjesztésben még csak általános dolgokľól van
sző. A technikai részekkel kapcsolatban megsegyzi, hogy egy szenzor.ľa| kapcsolatban két
alapvető kéľdés vaÍl, az egyik, hogy hogyan múkcidik. Azt mar tudják, hogy ez mágneses úton
érzéke|í, hogy adott hely ftilött van-e autó. A másik kérdés, hogy milyen ađatátvitel útján juttatja

eI ezt azinformációt a központba. A harmadik kérdés, ami nem a szenzorhoz kapcsolódik, hogy
eń ok hogyan, illetve akaĺják-e publikálni a pilot projekt alatt. A gyakorlatban hogyan fogiák
tudni hasznosítani?

Dľ. Ferencz Orsolya
Megadja aszőt Simon Györgynek.

Simon Gyärgy
Jakabfy Tamás kérdésére reflektál' Szogezzék le, hogy ha már a Bizottságban van két
geofizikus. . . (Közbeszólás')

Dr. Ferencz Orsolya
Ő villamosmérnök.

Simon Gytiľgy
Tehát ez egy geoelektromos mérési módszer polgári aIka|mazźsa, aminek csak öriilni tudnak.
E|hangzott, hogy a JGK Zrt. ennek a gazdája, e|hangzott az Antenna Hungária neve _ ez utóbbi
számára kérdés, hogy hogyan keľültek ebbe bele. Lehetne egy olyan javaslat - mivel ťoldrajzilag
nem osszefiiggő teľületen lett kijelölve _, hogy úgy válasszák kí a későbbi szolgźitatőt, hogy
jelentkezik-e valaki egy-egy utcaszakaszra,hogy más-más mérési módszerrel, ingyenesen, saját
eszk<jzeiket kipróbálva, és tanulmźnyaíkat velfü megosztva, ez o|yan' lehetőség lęnne - nem egy
borítékos kozbeszerzésipáIyźzat _, ahol konkľétan pá|yázni lehetne azutcaszakaszoka _ nem
gondolja, hogy tcibben jelentkeznének, mint ahány utcaszakasz ki van jelölve _, és ekkor már
meglátnák, hogy milyen gľafikus felületet, milyen hasznáIhatő a|kalmazást tudnak e mellé tenni.
Mennyire tĹikľözi a mért adat a valóságot? Tehát konkĺétan a pilot projekten keresztül a
kivitelezők is meg tudnának versenyezni úgy, hogy nekik egy Íilléľfübe sem kerĹilne.

Dr. Ferencz Orsolya
Megadja a szőt A|jegyzo asszonynak.



dr. Mészár Erika
A JGK Zrt. közszolgáltatási szerződése tarta|mazza a parkolással kapcsolatos feladatokat. Az
előteľjesztés 2. pontja ad felhatalmazást arca - és tartalmazza a csatolt szerződést _, hogy a JGK
Zrt. fo|ytassa le a beszeľzési eljárást. A Tisztelt Képviselő-testület anól fog majd dönteni, hogy
szeľetne egy ilyen kísérleti jellegű progľamot, ezęken az utcaszakaszokon, ragasztásos
technológiával, mert nem szeretnék, hogy az aszfa|tburkolat roncsolódjon. Erre biĺosít fędęzetet
a JGK ZrÍ.. részérę, és az ezze|kapcsolatos beszerzési eljáľást a JGK Zrt-nek kell lefolyatni. Az,
hogy a JGK Zrt. ezt utcaszakaszokra fogja kiíľni, vagy egyben, az az o szakmai
kompetenciájuktól fiigg. MagátőI az eľedményľo| tájékoztatni fogják a Képviselő-testtiletet,
annak fiiggvényében, hogy javasolni fogják-e a projekt további folytatását, vagy Sem.

Dr. Feľencz Orsolya
Megadja aszőt a JGK Zrt.képviselőjének.

Pénzes Attila
Az érzékelő műkc'déséľől volt szó, ugyanakkor ennek kommunikáciőjárő| nem. Ez a LoRa
technológia, egy alacsony eneľgiafogyasztásu, egyébként kis sebességű kommunikáció, ami
nagy hatótávolságú. Ez aztjelenti, hogy maga az eszköz 8-10 évig mfüĺjdik, egy darab elemmel,
tehát nem ke||hozzányúlni. Nem olyan, mint a WiFi, amit árnyékolnak aházak, és hasonlók. Aĺ
a tájékoztatást kapták, hogy nagyon nagy távolságľa tudnak kommunikálni, eľre való tekintettel
nagy infrastruktúrát nem kell mellé kiépíteni. (Kozbeszólás.) Természetesen az e|járás során ők
is arra törekednek, hogy minél nagyobb rá|źttást kapjanak effe a technológiaľa,hogy ki mit fud
aján|ani, és kit tudnak kiválasztani, amennyiben eľedményes. Adatokat folyamatosan tudnak
kapni, az egy más kérdés, hogy kapnak-e hozzá valakitől már é|ő applikációt, vagy csak az
adatokat kapjak meg feldolgozva.

Dľ. Ferencz Oľsolya
Megadja a szőt Jakabff Tamásnak.

Jakabff Tamás
Köszĺjni a vá|aszokat. Sikeľiilt olyan mélyen kibontani a témá! amit ő nem tudott volna
megtenni. Jól érti-e, hogy a Képviselő-testület váĺhatőaĺ fog fedezetet biaosítani a JGK Zrt.
részére arra, hogy ingyenesen felajánlott, tesztelhető beręndezéseket ők hasznáIjákezena 80 db
parkolóhelyen. Ezért a JGK Zrt. Iesz a felelős, amint meglesz a fedezetfü. Kéľdése, hogy ez
hogy van pontosan? Nyilván ragasztásos technológiát szeretnének, de mi van abban az esetben,
ha ragasztźlsos technológiát nem ajanl fel sęnki? A lehetőségek, a maľ meghozott dĺintések' és a
kívanságok kĺjzĺjtti viszoný próbálják meg összerakni.

Komássy Akos tóvozásával a Bizottság létszáma 5 főre csokkent'

Dľ. Feľencz Orsolya
Megadj a a szőt A|jegyzo asszonynak.

dr. Mészár Erika
Az előterjesztés pontosan taľtalmazza,hogy jelen dcintésnek 420.000 foľint költségvetési hatása
van. A JGK Zrt. költségvetésében ez szeÍepel, tehźLt ezt most nem kell külön odaadnia a
Képviselo-testületnek. Szerette volna je|ezni, amit az előterjesztés is taľtalmaz,hogy ez 420.000
forint, és azért ennyi, mert minden egyes beszerzési, és közbeszerzési eljarásnál indikatív



ajtĺn|aÍot kértek be a különböző cégektől, tehát nem véletlenül hangzott el a vita soĺźtn az
Antenna Hungária neve, hiszen allhoz, hogy egyáltalán meghatározzélk, hogy mit szeretnének
beszetezni, mi lenne a legjobb, azt csak úgy tudják megoldani, ha olyan cégekkel beszélnek, akik
már csináltak ilyet. Az e|őzetes piackutatás a|apjttn egy ilyen 6 hónapos progľamot, amennyiben
ragasztásos technológiával csináljfü, akkor 420.000 foľintos költségen megvalósítható.
Amennyiben nem elegendő a pénz, illetve nem ľagasztásos a technológia, akkor majd
természetesen a Képviselő-testtilet el fogja dönteni, hogy hogyan tovább. A JGK Zľt. most erre
kap felhata|mazást.

Dr. Ferencz Oľsolya
Megadja aszőt Simon Györgynek.

Simon Gytiľgy
Tehát ezt most az Antenna Hungária csinálja, de a későbbi munkából nincsenek kizátva'
(Kozbeszólás.) Tehát még nem tudják, hogy ki csinálja. Jártak egy-két konfeľencián,
megismertek egy-két megoldást, tudják, hogy kik azok, akik megbizhatóan tudnak ilyen
rendszereket telepíteni. Az Antenna Hungáľia nem azért volt ebben jelen, hogy. ..(Kozbeszólás.)

Dľ. Ferencz Orsolya
Tanácsadás szintjén voltak jelen, általános információt adtak. (Kozbeszólás.)

Simon Gytirgy
Ebben a formában támo gať1 a.

Dr. Feľencz Oľsolya
Ahhoz, hogy lássák, hogy egyá|talán mi az, ami a magyaÍ piacon eléľhető, és létezik, aÍ.lhoz egy
előzetes felmérést kęll készíteni. Máshogy ezt nem lehet elindítani, valamilyen szakmai anyagot
előzetesen be kell kérni. Ez egy fuányszám. A probléma is akkor derült ki, hogy a mágneses
anomália-mérésnél, a geomágneses mérésnél a közlekedési zaj olyan nagy volumenű tud lenni,
hogy jelenleg a techno|őgia ezzel a kérdéssel küzd. F;ztnyi|ván nem maguktő|ta|áIjak ki, hanem
a piac tźljékoztatja őket. Igy gondolnfü az e|indulźlst. Megadja a szőt JakabĘ Tamásnak.

Jakabfy Tamás
Így most már nagyjthól rendbęn van ez az adminisztráciős kérdéskcir. Feltételezi, hogy a Smart
City Ideiglenes Bizottság elkĺivetkező ülésein a JGK Zrt. je|eĺ lesz, és felvęsznek egy állandó
napirendi pontot aľľa, hogy mi történt a smart parking projekt körében. Így hónapľól hónapra
megtudják, hogy a beszetzési eljáľás kiírásra keľült-e, kik válaszoltak, stb.. Tehát vezére|jék a
JGKZrt-t, mint Smaľt City Ideiglenes Bizottság.

Dľ. x'erencz orsolya
Ez igy van. Komássy Képviselő rľ megkérte, hogy nevében je|ezze, hogy ő is szeretné, ha az
előterjesztés a Képviselő-testiilet elé kerülne. Mivel dontési jogköľük nincs, azonban szakmai
véleményező forumként működnek, előzetes állásfoglalásként az aIábbi hattrozati javaslatot
bocsátia szavazásra..

A Smart City Ideiglenes Bizottság javasolja
meg!fugya|ását.

Dr. Feľencz Orsolya

a Képviselő-testületnek az előterjesztés

Megállapítja, hogy aBizottság 5 igen, 0 nem, 0 tartózkodással a határozatot elfogadta.
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ĺ.6/2017. (IX.04.) sz. SCIB hatáľozat (5 igen.0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett)

A Smart City Ideiglenes Bizottság javasolja a Képviselo-testĹiletnek az előterjesztés
megtáľgyalását'

Felelős: polgármesteľ
Határidő: 2011 . szeptember 7.

Dr. Ferencz Oľsolya
Köszöni a részvéte|t. A következő Ĺĺlés vtrhatő időpontja októbeľ első hétfője. Az elkövetkező
hetek tcjrténéseinek függvényében lehet, hogy lesz rendkívĹili tiléstik, enől meghívó kerül majd
kiküldésre. Az ülést ĺ4 őra 44 perckor bezáqa.

K. m. f.
c,\ĺ .t€-i.<-.e..<- ow\Jr
dr. Feľencz Oľsolya

az Iđeiglenes Bizottság elncike

A jegyzőkonyv az Mötv-ben foglalt ľendelkezéseknek megfelel, és a Smart City Ideiglenes
Bizottság 2017 . szeptembeľ 4-i ülésén e|hangzottakat hitelesen tanúsítja.

A j egyzőkĺinyvet készítette:
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PalU OOru
Szervezési és Képviselői Iľoda ngyintézője
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Bodnár.Gabrie|
Szervezési és Képviselői I
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,Ý.źľffi. Ě-fr: YqK 7.
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Szavazás eredménye

#: 3440 Száma: 17.09.04lol0ĺNoT
|dĄe:2017 szeptember 04 14:03
Típusa: Nyílt
Határozat#15; Elfogadva
Egyszerű

Eredménye Voks: Szav%o össz%

Mel|éklet

lgen
Nem

5 100.00 83.33
0 0.00 0.00

Tartizkodik 0 0.00 0.00
Szavazott 5 í00.00 83.33
Nem szavazott 0 0.00
Távo| 1 16.67

Megjegyzés:

Név
Dudás Istvánné
dr. Ferencz Orsolya
Jakabfy Tamás
Sĺmon György
Vöros Tamás
Komássy Ákos

Voks Frakció
lgen
lgen
lgen
lgen
lgen

TávoI

0



Szavazás eredménye

#: 3441 Száma: 17 'o9.)4l1lolNoT
|dĄe: 2017 szeptember 04 14:43
Típusa: Nyí|t
Határozat#16; Elfogadva
Egyszerű

Eredménve Voks: Szav% ossz%
lgen 5 100.00 83.33
Nem 0 0.00 0.00
Tartózkodik 0 0.00 0'00
Szavazott 5 í00.00 83'33
Nem szavazott 0 0.00
Távol 1 16.67

Megjegyzés:

Név
Dudás Istvánné
dr. Ferencz Orsolya
Jakabfy Tamás
Simon György
Vörös Tamás
Komássy Ákos

Voks Frakció
lgen
lgen
lgen
lgen
lgen

TávoI


